
EGYESÜLETI KÖZLEMÉNYEK 

V Á L A S Z T M Á N Y I Ü L É S 

Egyesületünk igazgató-választmánya május hó 30-án 
az Egyesület székházában tartotta ez évbe* II. rendes 
ülését. 

Dr, Haracsi Lajos elnök megnyitójában lelkes szavak
kal emlékezett meg az országgyűlési választásról, amely 
a Függetlenségi Népfront elsöprő győzelmét hozta és az 
ötéves tervben új távlatokat nyitott meg a magyar élet 
számára. Hangsúlyozta, hogy az országra váró nagy mun
kából az erdészet is ki akarja venni a részét, mert az öt 
éves terv erdőgazdasági céljai minden eddiginél nagyobb 
és biztosabb tehetőséget nyújtanak szakunk fejlődéséhez. 
Ezért arra kérte a választmány tagjait, kövessenek el 
mindent —• élőszóban és írásban — az ötéves terv s ikeré
nek a biztosítása érdekében, mert minden erdész köteles
sége, hogy szívvel-lélekkel szolgálva szakmáját, részese 
legyen az országépítésnek. 

Jablánczy Sándor titkár je lentésében a legutóbbi vá
lasztmányi ülés óta történtekről számolt be. Ennek során 
megemlítette, hogy az Egyesületnek már március hó 10-én 
ki kellett II. emeleti régi ot thonából költözködnie, de az 
átalakítási munkálatok elhúzódása miatt a földszinten 
biztosított helyiségekben csak ihúsvét után kezdhette meg 
működését. Az ügyvitel ezért nagy nehézségekkel küzdött 
és a M. T. E. Sz.-nek bejelentett tervezet szerinti e lőadá
sokat is részint az Erdőközpont tanácstermében kellett 
megtartani. 

Nagy elismeréssel méltányolta azoknak a kartársak
nak a fáradozását, akik 1—1 előadás vállalásával járultak 
hozzá szakiníivelödésiink emeléséhez (dr. Haracsi Lajos, 
dr. Fehér Dániel, Iby Gábor, dr. Magyar Pál) és a párisi 
(jimpredon professzor látogatásánál rámutatott a külföldi 
szakkörökkel létesített kapcsolat fontosságára. Egyben 
bejelentette, hogy az Egyesület az e lőadások számát már 
a közeljövőben szaporítani fogja. 

Iby Gábor sajtó- és propaganda)'elelös az ország
gyűlési választást megelőzően rendezett erdészeti nagy 
gyűlésekről számolt be, és kiemelte azt a nagy lelkesedést , 
amellyel a magyar erdésztársadalom tett hitet az ötéves 
terv és a Népfront programmja mellett. 

A továbbiakban ismertette az „Erdészeti Lapok'' szín
vonalának emelése érdeklében végzett, valamint a „M. T. 
E. Sz.-Ertesitö''-nek az Egyesületi éleiről adott rendszeres 
tájékoztató munkáját. 

Az elért eredményekért, amelyek nagyban hozzá
járultak ahhoz, hogy egyesületünk közhasznú tevékeny
sége egyre szélesebb körben válik ismertté, az igazgató-
választmány köszönetét az elnök tolmácsolta Iby Gábor
nak. 

Fontos programmja volt az ülésnek négy munkabizott
ság megalakítása. Ezek: 1. a szálalóerdő-inunkai. izottság 
(felelőse: Ruth Gyuiu ny. egyetemi tanár, tagjai: dr. 
Magyar Pál, dr. Haracsi Lajos, Partos Gyula és Babos 
Imre); 2. a fotogrammetriai-munkabizottság (felelőse: 
Sébor János egyetemi tanár, tagjai: Ajtay Viktor, Bezzeylt 
László, Iby Gábor, Madas András és dr. Magyar János): 
.'!. a nyárfa-munkabizottság (felelőse: l.a<iy Géza, lagjai: 
Kaisz György, Partos Gyula, dr. Bokor Rezső, Koltag 
György, Geosits Gyula. Bábos Imre. Lonkai János és 
Rosner Miklós): és 4. az országfásítási munkabizottság 
Ifelelőse: dr. Magyar János). 

Az eredményesség biztosítása céljából az igazgató 
választmány felhatalmazta a munkabizottságokat, nogy 
önmagukat a szükséghez képest a legmegfelelőbb szakem
berekkel kiegészíthessék. 

Partos Gyula bejelentette, hogy a szálalóerdö-munka 
bizottság május hó 27-én előzetes értekezletet tartott. 
Ennek során arra az elvi megál lapodásra jutott, hogy 
javasolni fogja az ország különböző erdős vidékein a 
szálalás bevezetését, de egyelőre csak 400—-800—1.200 
ha-nyd kísérleti terület iken, a munkálatok szigorú ellen
őrzésével és az adatok pontos kiértékelésével . Részletesebi) 
programmot a munkabizottság felelőse a tervbevett nyári 
közgyűlés a lkalmával tartandó e lőadáson kíván adni. 

Az igazgató-választmány sajnálattal vette tudomásul , 
hogy Szűcs Ferenc e lőadásszervezö — ál landó hivatalos 
távolléte miatt — nem vállalhatja tovább megbízatását és 
helyébe egyhangúlag tiezzegh László erdőmérnököt bízta 
meg az e lőadásszervezö tisztével, egyben pedig meghívta 
az igazgatóválaszlmány tagjainak a sorába. 

Iby Gábornak a tervbevett k iadványok előkészítő 
munkáiról szóló jelentése után a titkár az 1949. évre meg
ál lapítandó tagdíjakra vonatkozólag tett indítványt . 

Az igazgatóválasz lmány — a szociál is szempontok 
legmesszebbmenő mérlegelésével — egyhangúlag a követ
kező tagdíjakat állapította meg: 

Havi 400 Ft. j ö v e d e l e m e s e t é n az évi t agd í j 18.-Ft . 
„ 4 0 1 6 0 0 F t . „ „ „ „ „ 24 . -Ft . 

3 0 - F t , 601-1.000 ü t . 
1001-2,000 Ft . 
2000 Ft -ná l t öbb 

48 . -Ft . 
60.-F1. 

Erdőmérnökhal lga lók , szakiskolai tanulók ós mellék
kereset nélküli nyugdíjasok évi 1 8 — Ft, szabadpályán 
lévők és jogi személyek pedig évi 6 0 . — FI tagdíjai fizetnek 

Madas András a nyáron tartandó közgyűlés e lőkészü
leteiről számolt be. Jelentelte, hogy a szegedi Erdőgazda
sági N. V. készséggel vállalta a közgyűlésnek és az ezzel 
kapcsolatos tanulmányi kirándulásnak a megrendezését 
és rövidesen már a várható költségekről is tájékoztatni 
fogja az Egyesületet . 

A tárgysorozat utolsó pontjaként a titkár indítvá
nyára az igazgatóválasztmány egyhangúlag az Egyesület 
tagjai sorába iktatta az ú jonnan felvételre jelentkezőket , 
mégpedig: II erdőmérnököt . 6 erd. üzemi tisztet, 59 
erdészt, 4 erdőőrt, 8 egyéb foglalkozásúi és 1 községei . 

H A L O T T A I N K . 
Szepesi Artúr erdőmérnök, ny. miniszteri tanácsos, 

volt miskolc i , majd győri m. áll. erdöigazgaló. 1. évi 
május hó 25-én (iti éves korában hosszas szenvedés után 
Itiidapeslen elhunyt. 

Most vettük a hírét, hogy Rohosy Soma in. áll. e r d ö -
lanácsos 1SI44. évi december h ó elején aknaszilánk-találat 
következtében életéi vesztette. 

Nyugodjanak békében! 

E L Ő A D Á S O K E G Y E S Ü L E T Ü N K B E N . 
(Budapest , V., Honvéd-u. 11.) 

Jú l iu s hó 14-én ( c sü tör tökön) , d. u. ö órakar: 
Bezzegh Lász ló : ,,A fényképmérés és alkalma

zása". 
Jú l ius hó 28 -án ( c sü tör tökön) , d. u. 5 óraikor: 

Dr. Bokor Reztső: „A fa mint ipari nyers 
anyag". 

Vendégeket sz ívesen látunk! 


